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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ο κ. Πλεύρης κηρύσσει τήν λήξη τής πανδημίας, τήν
ώρα πού ό Γερμανός ομόλογός του παραδέχεται τίς ...

Πηγή: ΕΣΤΙΑ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-03-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

939.03 cm² Κυκλοφορία: 1080

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μ. ΠΑΠΑΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ Ό κ. Πλεύρης κηρύσσει την 
λήξη τής πανδημίας, την ώρα πού ό Γερμανός όμόλογός του 
παραδέχεται τίς παρενέργειες τών έμβολίων! Σελ. 9
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1  Ο κ. Πλεύρης κηρύσσει τήν λήξη τής πανδημίας, τήν ώρα πού ό
Γερμανός ομόλογός του παραδέχεται τίς ...

Πηγή: ΕΣΤΙΑ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-03-2023

Η
έπίσημη ανακοίνωση ότι ό ύπουργός Θανος 

Πλεύρης ζήτησε άπό τήν Επιτροπή ’Εμπειρο
γνωμόνων νά άρθοΰν καί τά τελευταία μέτρα κατά της 

πανδημίας, ήταν σίγουρα αντίθετη θεσμικά μέ ό,τι είχα
με συνηθίσει νά άκοΰμε στά τρία χρόνια της υγειονομικής 
κρίσης. Ή άπλή άνάγνωση αυτής τής άνακοίνωσης μάς 
οδήγησε, κατ’ άρχήν, νά σκεφτοϋμε ότι ή Κυβέρνηση θέ
λησε νά κάνει «δώρο στούς πολίτες τήν έλευθερία τους», 
διαγράφοντας άπό τήν συνείδηση όλων κάθε κίνδυνο πε
ρί τής COVID-19.

Όσο άπλοϊκή κι άν άκούγεται μία τέτοια έξήγηση, γιά 
τήν 'Ελλάδα θά μπορούσε νά είναι προφανής, μιας καί 
τό Πάσχα πλησιάζει καί δέν είναι μακριά οί περυσινές 
δηλώσεις τής άναπληρώτριας ύπουργοΰ κυρίας Γκάγκα 
πού ύποσχόταν «Πάσχα στό χωριό! Παίρνουμε τίς ζωές 
μας πίσω», παρά τήν τότε έξαρση κρουσμάτων καί θανά
των. Φέτος, έν μέσφ τής πολιτικής κρίσης τής τραγωδί
ας τών Τεμπών καί τού προεκλογικού κλίματος, εύλογα 
έξηγεΐ κανείς ότι ή άρση τών μέτρων έκρίθη άπό τήν πο
λιτική ήγεσία ώς ένα άντισταθμιστικό «δώρο» ειδικά γιά 
τούς νέους· πού προτιμούν, όπως ή Κυβέρνηση έκτιμά, 
«νά πάρουν άμέριμνοι πίσω τήν ζωή τους», χωρίς νά κα
ταπιέζονται μέ τήν ύποχρέωση μάσκας στά μέσα μετα
φοράς, ταξιδεύοντας έλεύθεροι. Όσο κι άν οί 70 νεκροί 
τήν έβδομάδα -καί 300 τούλάχιστον νεκροί μηνιαίως- 
δέν έπιβεβαιώνουν κανέναν θρίαμβο κυβερνητικής νίκης 
κατά τού κορωνοϊοΰ, τό Υπουργείο 'Υγείας θέλησε καί 
έπισήμως νά δηλώσει ότι ή άπόφαση αύτή ήταν πολιτι
κή καί ότι έγινε δεκτή άπό τήν ’Επιτροπή ’Εμπειρογνω
μόνων. Γιά όσους γνωρίζουν τά βασικά γιά τήν δεοντο
λογία πού διέπει τήν λειτουργία μιας ’Επιτροπής Ειδικών 
’Επιστημόνων, ή πολιτική άνακοίνωση τής έλληνικής λή
ξης τής πανδημίας προβληματίζει ώς πρός τό γιατί οί επι
στήμονες δέν μπήκαν διόλου στόν κόπο νά προφυλάξουν 
τόν ύπουργό.

Θά περίμενε κανείς ή διαδικασία νά είναι άντίστροφη, 
οί «σοφοί» τής ’Επιτροπής κατά τής πανδημίας νά έχουν 
άξιολογήσει τούς κάπως λιγότερους τών 300 θανάτων τόν 
μήνα ώς «μηδενικό» κίνδυνο καί νά έχουν εκείνοι είση- 
γηθεΐ τήν άρση τών μέτρων πρός τήν ήγεσία τού Υπουρ
γείου Υγείας. Ωστόσο, ή άπόφαση Πλεύρη μοιάζει μέ δι
αταγή πρός τό έπιστημονικό συμβούλιο. Κι άναρωτιέται 
κανείς γιατί οί έπώνυμοι λοιμωξιολόγοι καί έπιδημιολό- 
γοι τής ’Επιτροπής άφησαν σαφώς νά γίνει άντιληπτό, ότι 
πρόκειται γιά πολιτική καί όχι γιά έπιστημονικής άξιολό- 
γησης λήξη τής πανδημίας.

Μέσα σέ όλα αύτά, αναρωτιέται τελικά ό κοινός πο
λίτης άν ό κίνδυνος έξακολουθεΐ νά ύπάρχει. Ανησυ
χούν οί ήλικιωμένοι, πού χρειάζεται νά μποΰν στό λεω
φορείο, στό μετρό ή νά προμηθευτούν οί ίδιοι τά φάρμα
κά τους άπό τό φαρμακείο, άν κινδυνεύουν ή όχι. Ανα
ρωτιούνται όσοι γνωρίζουν λεπτομέρειες -καί όσοι έχουν 
πλήρη άγνοια- άν ή μάσκα γιά τίς εύάλωτες ομάδες είναι 
πλέον περιττή. Καί όλοι θυμούνται τό Πάσχα τού 2020, 
όταν όχι μόνο δέν έπετράπη ή προσέλευση στίς έκκλησί-

Ό κ. Πλεύρης κηρύσσει τήν λήξη 
τής πανδημίας, τήν ώρα πού 

ό Γερμανός ομόλογός του παραδέχεται 
τίς παρενέργειες τών έμβολίων!

Φοβάται ή Κυβέρνηση αιτήματα αποζημιώσεων;

τής Μαρίας Παπαπαναγιωτου

ες γιά τήν Ανάσταση τού Κυρίου άλλά καί άπαγορεύτη- 
κε άπό τόν τότε ύφυπουργό Πολιτικής Προστασίας, Νίκο 
Χαρδαλιά, ή μεταφορά τού Αγίου Φωτός στά σπίτια τών 
πιστών μέσφ δήμων.

Όπως καί θυμόμαστε τό Πάσχα τού 2021, πού ή τελε
τή τής Ανάστασης διετάχθη άπό Κυβέρνηση νά γίνει στίς

Οί δηλώσεις του Γερμανού 
ομολόγου του Θάνου Πλεύρη, 

Κάρλ Λάουτερμπαχ, στόν 
γερμανικό σταθμό ειδήσεων 

ZDF προκάλεσαν σάλο, καθώς 
όχι μόνον παραδέχτηκε ότι τό 
εμβόλιο γιά τήν COVID-19 
μπορεί νά έχει «άπολύτως 

ανησυχητικές» παρενέργειες,, 
άλλά έθεσε καί ώς πολιτική 

προτεραιότητα τήν διευκόλυνση 
τής φροντίδας όσων πάσχουν 

άπό «μετα-εμβολιαστικό» 
σύνδρομο

9:00 τό βράδυ άντί γιά τά μεσάνυχτα, μέ άγνωστη αιτιο
λογία. Φέτος, στό άκουσμα τής διαταγής γιά άρση όλων 
τών μέτρων, οί πολίτες δέν ξέρουν άν θά πρέπει νά χα- 
ροΰν, νά γλεντήσουν -έν μέσω έθνικοΰ πένθους- ή νά δυ- 
σπιστήσουν. Καί δέν είναι λίγες οί φωνές έκείνων πού, έκ 
τών ύστέρων, άξιολογοΰν μέ μεγάλη δόση συνωμοσιολο- 
γίας τά τριετή μέτρα περιορισμού -καί τού σχεδόν ύπο- 
χρεωτικοΰ έμβολιασμοΰ- πού ύπέστη ή κοινωνία. Πολύ 
περισσότερο δέ, όταν εισήγηση γιά άρση τών μέτρων έκ 
τού ύπουργοΰ Θάνου Πλεύρη πρός τήν ’Επιτροπή άφορά 
καί τό τέλος τής ύποχρεωτικότητας γιά Rapid Test έκ τών 
άνεμβολίαστων έργαζομένων. Καί όταν, τήν ίδια ήμέρα, 
στήν καρδιά τής Εύρώπης ό Γερμανός ύπουργός Υγεί
ας ομολόγησε, αιφνιδιαστικά, τίς «ένοχλητικές» παρε
νέργειες τού έμβολίου, σείοντας τά δεδομένα περί έμβο- 
λιαστικής άσφάλειας σέ έπιστήμονες, πολιτικούς καί γε
νικό κοινό.

Οί δηλώσεις τού Γερμανοΰ ομολόγου τού Θάνου 
Πλεύρη, Κάρλ Λάουτερμπαχ, στόν γερμανικό σταθμό 
ειδήσεων ZDF προκάλεσαν σάλο, καθώς όχι μόνον πα
ραδέχτηκε ότι τό έμβόλιο γιά τήν COVID-19 μπορεί νά 
έχει «άπολύτως άνησυχητικές» παρενέργειες άλλά έθεσε 
καί ώς πολιτική προτεραιότητα τήν διευκόλυνση τής φρο
ντίδας όσων πάσχουν άπό «μετα-εμβολιαστικό» σύνδρο
μο. Όπως μεταδίδει ό διεθνής τύπος, ό Γερμανός ύπουρ
γός Υγείας άνακοίνωσε ότι διαπραγματεύεται οικονομι
κά κονδύλια γιά τό ύπουργεΐο του, γιά έντελώς διαφορετι
κούς λόγους άπό αύτούς πού έχουμε συνηθίσει νά άκοΰμε 
στά τρία χρόνια πανδημίας: Ό Κάρλ Λάουτερμπαχ διεκ- 
δικεΐ, όπως είπε, πρόγραμμα προϋπολογισμού τόσο γιά 
νά διευκολύνει τήν φροντίδα όσων πάσχουν άπό τό σύν
δρομο τών «μετα-εμβολιασμών» όσο καί γιά νά μελετη
θούν εις βάθος οί παρενέργειες τών έμβολίων. Μάλιστα, 
ό Γερμανός ύπουργός Υγείας δέν δίστασε νά είσηγηθεΐ 
τήν συμμετοχή τών φαρμακευτικών έταιρειών στίς απο
ζημιώσεις τών θυμάτων πού ύφίστανται τίς «παρενέρ
γειες τών έμβολίων», σημειώνοντας, ώστόσο, ότι «βά
σει τών συμφωνιών τής ΕΕ, οί παρασκευαστές έμβολίων, 
σέ πολύ μεγάλο βαθμό, άπαλλάσσονται άπό τήν εύθύνη 
νά πληρώσουν γιά τίς ζημιές (πού προκάλεσαν τά έμβό- 
λια)». «’Επειδή, όμως, τά κέρδη ήταν ύπέρσγκα», πρόσθε- 
σε, «θά ήταν κάτι περισσότερο άπό μία χειρονομία καλής 
θέλησης, άλλά, άντίθετα, θά έπρεπε νά άναμένεται άπό 
τίς φαρμακευτικές έταιρεΐες νά συνεισφέρουν στήν χρη
ματοδότηση τών θυμάτων».

Μέσα στό διεθνές, λοιπόν, κλίμα τής πλήρους άνα- 
τροπής τών δεδομένων περί τής άσφαλείας τών έμβολί
ων, άντιλαμβάνεται εύκολα κανείς ότι ή έλληνική «πο
λιτική λήξη τής πανδημίας» δέν βασίζεται ίσως μόνον 
(άγνά) στήν διάθεση έπανόδου στήν έλληνική κανονικό
τητα. Ή προσπάθεια νά μπει φρένο στήν διόγκωση τής 
δυσπιστίας τών πολιτών γιά τήν άσφάλεια τών έμβολί
ων είναι τό έλάχιστο- καί τό έπίφοβο, ή έγερση αιτημά
των άποζημιώσεωνγιά παρενέργειες άπό τά έμβόλια, άλά 
γερμανικά, at
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1  Ιατρός στήν Σέριφο: Μονίμως σέ έφημερία
Πηγή: ΕΣΤΙΑ Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-03-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

512.7 cm² Κυκλοφορία: 1080

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ιατρός 
στήν Σέριφο:

Μονίμως 
σέ έφημερία

Ε
φυγε άπό τόν παγωμένο ευρωπαϊκό Βορρά γιά νά βρεθεί 

στήν καρδιά του Αιγαίου μέ στόχο νά προσφέρει στόν συ
νάνθρωπο ύπηρεσίες υγείας. Έκτοτε βίωσε τίς άντιξοότητες καί τά 

κενά τοΰ συστήματος Υγείας άλλά καί τό «άδηφάγο τέρας». Κάθε 
πρωί βεβαίως άγναντεύει τά πανέμορφα χρώματα στόν ουρανό καθώς 
ξημερώνει, καί άπό τό Λιβάδι τής Σερίφου άρχίζει νά άχνοφαίνεται 
τό πέλαγος μέ θέα τήν Σίφνο καί τά άλλα νησιά. Ό κ. Θανάσης Κο- 
ντάρος είναι ό μοναδικός ιατρός στό Περιφερειακό 
’Ιατρείο τοΰ νησιού, επιφορτισμένος μέ τήν υγεία 
των κατοίκων. Μαζί του υπηρετούν δύο άγροτικοί 
ιατροί, μία νοσηλεύτρια καί μία βοηθός έργαστηρί- 
ων. Όλοι μαζί «βάζουν πλάτη» κάθε ήμέρα, άντί- 
βαρο στίς δυσκολίες των καιρών.

«Ή ζωή στίς Κυκλάδες έχει μιά άντικειμενι- 
κή δυσκολία, καί ή νησιωτικότητα κάνει άκόμα 
πιό δύσκολο τό έπάγγελμα τοΰ ίατροΰ. Ιδιαίτερα 
στά μικρά νησιά όπως είναι ή Σέριφος, δυστυχώς 
τό σύστημα ύγείας είναι έτοιμο πρός κατάρρευση.
Λυπάμαι πάρα πολύ πού τό λέω» μοΰ άφηγεΐτο ό κ.
Κοντάρης, μέ τήν ύπογράμμιση ότι συνειδητά άφη
σε τήν Σουηδία πρίν άπό μερικά χρόνια. «Ήρθα 
μέ τήν ελπίδα ότι μπορώ νά άναπτερώσω λίγο τά 
πράγματα. Ότι σέ έναν πολύ μικρό τόπο μπορώ νά 
άναβαθμίσω λίγο τίς ύπηρεσίες ύγείας. Δυστυχώς 
δέν τά κατάφερα. Τό “τέρας” πού λέγεται κράτος καί έθνικό σύστη
μα ύγείας, δυστυχώς, είναι μεγάλο καί άδηφάγο. Λυπάμαι πάρα πο
λύ πού τό λέω» έπαναλαμβάνει, καί σημειώνει ότι είναι στά πρόθυ
ρα παραιτήσεως.

«Τό νησί έχει περίπου 1.300 μονίμους κατοίκους, όμως στατιστι
κά τά τελευταία πέντε χρόνια ύπάρχει σχεδόν διπλασιασμός τών έπι-

σκέψεων στό ίατρειο, όπως καί τής έπισκεψιμότητας στό νησί. Αντί
στοιχη έπισκεψιμότητα είναι καί στό ίατρεΐο. Έχει διπλασιαστεί ό 
άριθμός τών άνθρώπων πού ζητούν ύπηρεσίες ύγείας. Τό καλοκαίρι, 
ένφ ύπάρχει αύτή ή αΰξηση, δέν ύπάρχει καί αΰξηση τοΰ προσωπι- 
κοΰ. Κάτι πού σημαίνει ότι ένας γιατρός καλύπτει όλες αύτές τίς άνά- 
γκες. Στό νησί τό καλοκαίρι βρίσκονται καθημερινά 5-6.000 άτομα 
καί συμβαίνουν πάρα πολλά, καί συνεχώς.» Όπως έξηγεΐ ό ϊδιος, στό 

νησί δέν ύπάρχει ίδιώτης ίατρός ή κοινωνική πρό
νοια άπό άλλους φορείς.

«Όπότε άντικειμενικά τά πάντα έρχονται σέ 
έμάς, καί αύτό έχει μιά τεράστια δυσκολία σέ ση
μείο έπικινδυνότητας. Αύτό πού βιώσαμε τό καλο
καίρι, ήταν πραγματικά έπικίνδυνο. Θεώρησα τόν 
έαυτό μου έπικίνδυνο νά τόν έπισκεφθεΐ κάποιος. 
Όμως οί κυβερνώντες δέν άκοΰνε τίποτα, καί αύτό 
δέν έχει νά κάνει μέ τό ποιό κόμμα είναι σήμερα ή 
αύριο. Δέν έχει συνδικαλιστική χροιά ή άντίδρασή 
μου» μοΰ έλεγε ό κ. Κοντάρης, άναφορικά μέ τίς δυ
σκολίες τοΰ ίατροΰ όταν καλείται νά κάνει συνεχώς 
έφημερία 24 ώρες τήν ήμέρα. Υπάρχουν βέβαια καί 
άλλες άντικειμενικές δυσκολίες παραμονής σέ ένα 
μικρό νησί, Ιδιαίτερα γιά κάποιον πού δέν έχει κατα
γωγή άπό τόν τόπο -όπως καί ό ϊδιος. Όπως ή άκρί- 
βεια, ή έλλειψις κινήτρων, μαζί μέ τήν έλλειψη έπι- 

στημονικότητος. «Είναι πολλά πράγματα πού τό κράτος καί ή πολι
τεία δέν τά έχουν άντιληφθεΐ. Τόν περασμένο Σεπτέμβριο έγιναν προ
κηρύξεις γιά 15 θέσεις οίκογενειακών ίατρών σέ πολλά μικρά νησιά 
τών Κυκλάδων. Καλύφθηκε δμως μόνο μία θέση, καθώς δέν ύπάρχει 
ζήτηση. Κάποιος προτιμά τήν ήπειρωτική χώρα, άντί γιά τίς Κυκλά
δες μέ τόν άποκλεισμό καί τίς δυσκολίες.» at
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1  Εύσημα ΠΟΥ στην Αθήνα για καινοτόμες δράσεις στη
δημόσια υγεία!

Πηγή: ΜΠΑΜ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-03-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

958.28 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Της
ΑΛΕΞΙΑΣ ΣΒΩΛΟΥ

ΤΟ ΦΙΛΑΝΘΡΩΠΙΚΟ Ίδρυ
μα Bloomberg, ο ΠΟΥ, ο Ορ
γανισμός Vital Strategies και 
ο δήμαρχος του Λονδίνου, Σα- 
ντΐκ Καν (Sadiq Khan), συγκά- 
λεσαν στη βρετανική πρωτεύ
ουσα την πρώτη Σύνοδο του 
Συνεταιρισμού/Δικτύου Υγι
ών Πόλεων, αναγνωρίζοντας 
και επιβραβεύοντας πέντε μη- 
τροπόλεις της υφηλΐου για τα 
επιτεύγματά τους στην πρόλη
ψη των μη μεταδοτικών νοση
μάτων και των τραυματισμών. 
Ανάμεσα στις πέντε πόλεις που 
βραβεύτηκαν είναι και η ελλη
νική πρωτεύουσα, η οποία μαζί 
με τον δήμαρχο Αθηναίων Κώ
στα Μπακογιάννη τιμήθηκαν 
για τη δημιουργία του πρώτου 
Χώρου Εποπτευόμενης Χρή
σης εισπνεόμενης ναλοΕόνης 
και την εφαρμογή του αντί
στοιχου προγράμματος που 
συμβάλλει στην αντιμετώπιση 
της υπερδοσολογίας ναρκωτι
κών ουσιών. Πρόκειται για μια 
εμβληματική δράση, με στό
χο τη μείωση της βλάβης από 
ναρκωτικές ουσίες, του υπουρ
γείου Υγείας και συγκεκριμέ
να του Χαρτοφυλακίου για την 
Ψυχική Υγεία και τις ΕΕαρ- 
τήσεις, σε συνεργασία με τον 
ΟΚΑΝΑ, η οποία συμβάλλει 
στο να σώζονται ζωές.

Στη Σύνοδο οι δήμαρχοι 
και οι αΕιωματούχοι από περισ
σότερες από 50 μεγαλουπόλεις 
της υφηλΐου συζήτησαν για τα 
μεγάλα ζητήματα που απειλούν 
τη δημόσια υγεία και για τις 
βέλτιστες πρακτικές που μπο
ρούν να σώσουν εκατομμύρια 
ζωές στον πλανήτη.

Απειλές
Οι μεγαλύτερες απειλές 

που αντιμετωπίζουν οι κάτοι
κοι τοιν πόλεων περιλαμβά
νουν τα μη μεταδοτικά νοσή
ματα, δηλαδή το εγκεφαλικό, 
το έμφραγμα, τον καρκίνο, τον 
διαβήτη, τα χρόνια αναπνευ
στικά νοσήματα και τους τραυ
ματισμούς που είναι αθροι
στικά υπεύθυνοι για το 80% 
όλων των θανάτων σε παγκό
σμιο επίπεδο. Η Σύνοδος πα
ράλληλα αναδεικνύει τις βέλ
τιστες πρακτικές και εκείνες 
τις παρεμβάσεις που αποδεί
χθηκαν αποτελεσματικές, οι 
οποίες έχουν υποτιμηθεί τα 
τελευταία τρία χρόνια μετά 
την έναρΕη της πανδημίας του 
κορωνοϊού, καθώς όλο το εν
διαφέρον εστιάστηκε γι’ αυ
τό το διάστημα στην πρόληψη 
της μετάδοσης της λοίμωΕης 
Covid-19. «Στη δεδομένη συ
γκυρία τα μη μεταδοτικά νο
σήματα μαζί με τους τραυμα
τισμούς συνιστούν τον Νοί 
παγκόσμιο κίνδυνο για τη δη
μόσια υγεία», λέει ο Μάικλ 
Μπλούμπεργκ (Michael R. 
Bloomberg,) ιδρυτής του φι
λανθρωπικού ιδρύματος που 
φέρει το όνομά του, 108ος δή
μαρχος της Νέας Υόρκης και 
πρεσβευτής του Παγκόσμιου 
Οργανισμού Υγείας για τα μη 
μεταδοτικά νοσήματα και τους 
τραυματισμούς. Κατά τη διάρ
κεια της Συνόδου, πέντε πό

Εύσημα ΠΟΥ στην Αθήνα 
για καινοτόμες δράσεις 

στη δημόσια υγεία!
Η πρωτεύουσα ανάμεσα axis πέντε πόλειε που επιβραβεύονται για βελτιωμένες 

πρακτικές οι οποίες προάγουν την ποιότητα ζωής

λεις-μέλη του Συνεταιρισμού 
που συμμετείχαν αναγνωρί
στηκαν και έλαβαν το βραβείο 
υγιών πόλεων για τις θετικές 
παρεμβάσεις τους στη δημό

σια υγεία. Κάθε νικητής έλαβε 
μαζί με το βραβείο και το ποσό 
$150.000, ώστε να προωθήσει 
περαιτέρω τις βέλτιστες πρα
κτικές που εφαρμόζει.

Οι πόλεις
Οι πόλεις που Εεχώρισαν και 

επιβραβεύτηκαν είναι: Η Αθήνα 
για την πρόσβαση των εΕαρτη-

μένων ατόμων στο πρόγραμμα 
χορήγπσης εισπνεόμενης ναλο- 
Εόνης σε εποπτευόμενο χώρο. Η 
Μπεγκαλούρου στην Ινδία για 
τον έλεγχο της κατανάλωσης κα
πνού και τη μείωση του καπνί
σματος σε δημόσιους χώρους.

Η πόλη του ΜεΕικού για τη 
βελτίωση της ασφάλειας στους 
δρόμους με τη δημιουργία δι
αδρόμων κυκλοφορίας ποδη
λάτων, που οδήγησε στην κατά 
275% αύΕηση της χρήσης ποδη
λάτου. Το Μοντεβιδέο της Ου
ρουγουάης για την καθιέρωση 
συγκεκριμένων θρεπτικών στά- 
νταρ στην προετοιμασία γευμά
των για κρατικούς αΕιωματού- 
χους και δημόσια πανεπιστήμια, 
με στόχο τη μείωση της πρόσλη
ψη αλατιού και τη βελτίωση της 
ποιότητας των τροφίμων. Και τέ
λος, το Βανκούβερ του Καναδά 
για τη δημιουργία ενός e-εργα
λείου που καταγράφει δείκτες 
υγείας στον πληθυσμό, προκει- 
μένου να επιτευχθεί καλύτερη 
υγειονομική επιτήρηση. Στην 
ομιλία του, κατά την εκδήλω
ση, ο δήμαρχος του Λονδίνου 
εΕέφρασε την ικανοποίησή του 
γι’ αυτόν τον νέο φορέα που θα 
αντιμετωπίσει σημαντικά θέμα
τα δημόσιας υγείας τα οποία τα
λαιπωρούν τους πολίτες των με- 
γαλουπόλεων και δεσμεύτηκε 
να βελτιώσει την υγεία των κα
τοίκων του Λονδίνου μέσα από 
την απαγόρευση των διαφημίσε
ων junk food και αναψυκτικών 
στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς 
του Λονδίνου και τη διεύρυνση 
της ζώνης πολύ χαμηλών εκπο
μπών καυσαερίων, για λιγότερη 
ατμοσφαιρική ρύπανση, ώστε οι 
κάτοικοι του Λονδίνου να ανα
πνέουν πιο καθαρό αέρα. Ο νέ
ος φορέας με ακρωνύμιο PHC 
αποτελείται από ένα δίκτυο 70 
πόλεων των οποίων οι δήμαρχοι 
έχουν δεσμευτεί να προβούν σε 
παρεμβάσεις που θα οδηγήσουν 
στη μείωση της συχνότητας εμ
φάνισης των μη μεταδοτικών 
νοσημάτων, δηλαδή των ασθε
νειών που όλοι γνωρίζουμε ως 
νοσήματα φθοράς, με προεΕάρ- 
χοντα τις καρδιαγγειακές παθή
σεις, τον σακχαρώδη διαβήτη, 
τον καρκίνο και τα χρόνια ανα
πνευστικά νοσήματα, καθώς και 
τους τραυματισμούς. Ο Συνεται
ρισμός δημιουργήθηκε το 2021 
και η πρώτη του ενέργεια ήταν 
να καταστρώσει έναν επιταχυ
ντή πολιτικών υγείας στις πρώ
τες 15 πόλεις που συμφώνησαν 
να προβούν άμεσα σε παρεμβά
σεις για τη βελτίωση της ποιό
τητας ζωής των κατοίκων τους.
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1  ΚΑΤΑΡΡΕΟΥΝ ΤΑ ΔΗΜΟΣΙΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-03-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

896.95 cm² Κυκλοφορία: 1720

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΤΑΡΡΕΟΥΝ ΤΑ ΔΗΜΟΣΙΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ

Λειτουργούν χωρίε yicnpous και εξοπλισμό
• Υποστελέχωση και υποχρηματοδότηση καταγγέλλουν οι εργαζόμενοι
• Αντιδράσεΰ για την ιδιωτικοποίηση του ογκολογικού τμήματος στο «Παίδων»

Της ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑΣ ΑΝΑΓΝΟΥ

Α
τελείωτη μοιάζει να είναι η ταλαιπωρία 
για χιλιάδες ασθενείς σε όλη τη χώρα, 
που συρρέουν στα δημόσια νοσοκομεία 
για να δεχτούν την κατάλληλη ιατρική φροντί

δα. Εδώ και αρκετούς μήνες τα νοσοκομεία της 
πρωτεύουσας αλλά και της περιφέρειας πλήτ
τονται από τις ελλείψεις σε ιατρικό και νοση
λευτικό προσωπικό και κανείς δε φαίνεται να 
νοιάζεται τόσο, ώστε να βελτιωθεί αυτή η εικό
να. Μικροί και μεγάλοι σπεύδουν στα νοσοκο
μεία με συμπτώματα γρίπης, κορωνοϊού αλλά 
και πολλών ακόμη αναπνευστικών και μη προ
βλημάτων, επειδή χρήζουν ιατρικής περίθαλψης 
αλλά δυστυχώς, το κράτος δεν είναι σε θέση να 
προσφέρει ούτε τα απολύτως απαραίτητα στους 
πολίτες του. Οι εικόνες που αντικρίζει κανείς 
στους διαδρόμους των νοσοκομείων, εκτός από 
τη θλίψη που προκαλούν, δίνουν και την εντύ
πωση πως βρισκόμαστε σε μία χώρα τριτοκο
σμική. Σε μία χώρα που δε σέβεται τους ανθρώ
πους της και τα παιδιά της, αφού τους στοιβάζει 
σε ράντζα καταμεσής των διαδρόμων και η τύχη 
τους για θεραπεία και ανάρρωση, αμφισβητείται.

Ελλείψει οτο Θριάσιο
Σοβαρότατες ελλείψεις σε προσωπικό (ιατρικό, 
νοσηλευτικό, βοηθητικό υγειονομικό και καθα
ριότητας) στις δύο μονάδες εντατικής θεραπεί
ας (ΜΕΘ) και τη μονάδα αυξημένης φροντίδας 
(ΜΑΦ), καταγγέλλουν οι εργαζόμενοι στο θρι- 
άσιο νοσοκομείο. Όπως αναφέρουν, αυτές οι 
ελλείψεις έχουν μεγάλη επίπτωση στην παρε
χόμενη φροντίδα, καθώς πρόκειται για το μονα
δικό νοσοκομείο της δυτικής Αττικής, το οποίο 
βρίσκεται στο κέντρο μίας βιομηχανικής περι
οχής, με πολλά εργατικά ατυχήματα.

Επιπλέον, κάνουν λόγο για μεγάλη έλλειψη 
γιατρών, καθώς στις δύο ΜΕΘ εργάζονται μόνο 
15, συμπεριλαμβανομένων και των επιστημονι
κά υπεύθυνων διευθυντών. Οι εναπομείναντες 
αναγκάζονται να ξεπερνούν κατά πολύ το προ- 
βλεπόμενο όριο εφημεριών και να καταπονούν 
σε μεγάλο βαθμό την υγεία τους. Σύμφωνα με 
το προσωπικό, οι ελλείψεις προκαλούν σοβα
ρότατα προβλήματα στην ασφαλή λειτουργία 
των ΜΕΘ, αλλά και στην πραγματοποίηση δια
κομιδών ασθενών εκτός νοσοκομείου. Έχουν, 
δε, επίπτωση και στην εκτίμηση ασθενών σε 
άλλες κλινικές και τμήματα του νοσοκομείου.

Keves Oeoeis
Την ώρα που οι προσλήψεις γιατρών και νοση
λευτικού προσωπικού αποτελεί θέμα ζωτικής 
σημασίας, παραμένουν κενές τρεις οργανικές 
θέσεις ειδικευμένων γιατρών και όλες οι θέσεις 
ειδικευόμενων γιατρών. Δεν έχει προκηρυ
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Εδώ και αρκετούς 
μήνες τα 
νοσοκομεία της 
πρωτεύουσας 
αλλά και της 
περιφέρειας 
πλήττονται από 
τις ελλείψεις 
σε ιατρικό και 
νοσηλευτικό 
προσωπικό και 
κανείς δε φαίνεται 
να νοιάζεται τόσο, 
ώστε να Βελτιωθεί 
αυτή η εικόνα

χθεί καμία από τις 16 θέσεις νοσηλευτών για 
ΜΕΘ, που έχουν συσταθεί από τις 17 Δεκεμ
βρίου 2020. Οπως αναφέρουν οι εργαζόμενοι, 
σε καμία από τις δύο ΜΕΘ δεν καλύπτονται οι 
ανάγκες σε βοηθητικό υγειονομικό προσωπικό 
και προσωπικό καθαριότητας: σε κάθε μονάδα, 
εργάζονται μόνο ένας τραυματιοφορέας (αντί για 
τους απαιτούμενους δύο), ένας βοηθός θαλά
μου (αντί για τους απαιτούμενους δύο) και μία 
καθαρίστρια με σύμβαση ορισμένου χρόνου που 
καλύπτει μόνο το πρωινό ωράριο.

Ακόμη, οι ελλείψεις σε φυσιοθεραπευτές - 
που εκτός από την καθημερινή τους προσφορά, 
έχουν σοβαρό ρόλο στη νοσηλεία και αποκατά
σταση ασθενών σε ΜΕΘ και ΜΑΦ - καλύπτονται 
προσωρινά με συμβασιούχους (επικουρικούς 
και μέσω του προγράμματος Προεργασίας για 
άνεργους νέους). Οι εργαζόμενοι τονίζουν πως 
«αυτά είναι τα αποτελέσματα της χρόνιας υπο- 
στελέχωσης των δημόσιων μονάδων Υγείας, το 
οποίο οξύνθηκε ακόμα περισσότερο μέσα στις 
συνθήκες της πανδημίας», ζητώντας να προκη
ρυχθούν άμεσα οι 3 κενές οργανικές θέσεις ειδι
κευμένων γιατρών, να συσταθούν και να προ
κηρυχθούν 4 επιπλέον οργανικές θέσεις ειδι
κευμένων γιατρών καθώς και να ενισχυθούν οι 
ΜΕΘ και η ΜΑΦ με νοσηλευτικό και βοηθητι
κό υγειονομικό προσωπικό.

«Υποστελέχωση και υποΒάθμιση»
Καθημερινές είναι οι καταγγελίες για υποστε

λεχωμένα νοσοκομεία και τα προβλήματα που 
συνεπάγονται οι ελλείψεις προσωπικού, σύμφω
να με την Γενική Γραμματέα της ΕΙΝΑΠ, Μαρία 
Αγρογιάννη, η οποία ανέδειξε και τις αναμονές 
για χειρουργεία. Η ίδια υποστήριξε πως «νόμος 
για το νέο ΕΣΥ οδηγεί ουσιαστικά σε περαιτέ
ρω ιδιωτικοποίηση και εμπορευματοποίηση, 
με αύξηση των πληρωμών από ασθενείς. Στο 
νοσοκομείο της Νίκαιας, όπου εργάζομαι, έχου
με τραυματίες από τροχαία που αναγκάζονται να 
στέκονται όρθιοι στην αναμονή, ενώ πρέπει να 
είναι ξαπλωμένοι και ακίνητοι», ανέφερε. Η Γ.Γ. 
της ΕΙΝΑΠ αναφέρθηκε στο τρίπτυχο «υποχρη
ματοδότηση- υποστελέχωση- υποβάθμιση», ενώ 
σε ό,τι αφορά στα ράντζα δήλωσε ότι «επιλέγεται 
να χρηματοδοτούνται ιδιωτικά νοσοκομεία για 
λίγα κρεβάτια, αντί να χρηματοδοτούνται γεν

ναία τα δημόσια νοσοκομεία».

«Ναι» στην ιδιωτικοποίηση...
Σφοδρές αντιδράσεις προκάλεσε το νομοσχέ
διο που αφορά στην ιδιωτικοποίηση του ογκο- 
λογτκού παιδιατρικού τμήματος στο νοσοκομείο 
«Παίδων», το οποίο ψηφίστηκε την περασμέ
νη εβδομάδα στη Βουλή. «Υπέρ» του νομοσχε
δίου επί της Αρχής και στο σύνολό του ψήφισε 
η ΝΔ. Απείχε της ψηφοφορίας ο ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ., 
ενώ καταψήφισαν ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, ΚΚΕ, Ελλη
νική Λύση και ΜέΡΑ25.

Παρά τις αντιδράσεις της ΠΟΕΔΗΝ και των 
συλλόγων γονέων, το υπουργείο προχώρησε 
στην υλοποίηση των προεκλογικών του δεσμεύ
σεων. Σιγά σιγά οι ιδιωτικοποιήσεις προχω
ρούν και εδραιώνονται. Αυτή τη φορά τι ακρι
βώς ιδιωτικοποιήθηκε; Το παιδικό ογκολογικό 
νοσοκομείο. Και π επιπτώσεις θα επιφέρει αυτό; 
Είναι απλό. Παιδιά που έχουν ανάγκη από τα 
χειρουργεία που κοστίζουν από 15.000 ευρώ 
έως τις χημειοθεραπείες των πολλών δεκάδων 
χιλιάδων, πρόκειται να μην έχουν πρόσβαση 
σπι θεραπεία. Ποιοι έχουν να πληρώσουν τέτοια 
ποσά; Ελάχιστοι, αν όχι κανείς... Γιατί εκείνοι 
που έχουν τη δυνατότητα να προσφέρουν αυτά 
τα ποσά, ενδεχομένως να βρουν κι άλλο τρό
πο θεραπείας...

Ως απάντηση στην κριτική που ασκήθηκε 
στον υπουργό Υγείας, θάνο Πλεύρη, για την 
ψήφιση του συγκεκριμένου νομοσχεδίου, ο 
ίδιος τόνισε ότι «η μορφή του διευκολύνει τη 
σύνδεση του Ογκολογικού Κέντρου με κέντρα 
του εξωτερικού και γιατρών που δε θέλουν να 
είναι στο ΕΣΥ αλλά να έρχονται να πληρώνο
νται και να παίρνουν υπηρεσίες οι ογκολογικοί 
ασθενείς. Δίνεται η δυνατότητα προσέλκυσης 
πόρων μέσω κλινικών δοκιμών, άρα, δωρεάν 
υπηρεσίες στα πάσχοντα παιδιά. Ο ΕΟΠΥΥ θα 
πληρώνει τα νοσήλια όπως το πράπει και σήμε
ρα στα δημόσια νοσοκομεία, θα υπάρξουν αν 
χρειαστεί έκτακτες επιχορηγήσεις ακριβώς για 
να στηριχθούν όλες οι θεραπείες. Διασφαλίζου
με με έναν ξεκάθαρο τρόπο όπ θα έχουμε περισ
σότερες και δωρεάν παροχές, μεγαλύτερη διοι
κητική και οικονομική αυτοτέλεια».

Από πλευράς του ο τομεάρχης του ΣΥΡΙΖΑ- 
ΠΣ, Ανδρέας Ξανθός επεσήμανε ότι «δεν υπάρ
χει καμία σοβαρή αιτιολόγηση για το νομοσχέ
διο αυτό, αλλά είναι αποτέλεσμα της νεοφιλε
λεύθερης ιδεοληψίας της κυβέρνησης Μητσο- 
τάκη και της στρατηγικής της για υπονόμευση 
του δημόσιου χαρακτήρα του ΕΣΥ, ΣΔΙΤ και για 
ιδιωτικοποιήσεις στην Υγεία. Η ανατροπή του 
νομικού καθεστώτος ενισχύει το αίσθημα ανα
σφάλειας των επιστημόνων του νοσοκομείου, 
των εργαζομένων και των γονιών των παιδιών 
με νεοπλασματικά νοσήματα».
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ΘΕΑΓΕΝΕΙΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ
20 βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ- 
ην υποστελέχωση

Για σώρευση λειτουργικών προβλημάτων και σοβα
ρή υποστελέχωση, που εμποδίζουν την απρόσκοπτη 
πρόληψη, διάγνωση και αντιμετώπιση περιστατι
κών στο μεγαλύτερο ογκολογικό νοσοκομείο της 
Βόρειας Ελλάδας κάνουν λόγο 20 βουλευτές του 
ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. σε ερώτηση που κατέθεσαν προς τον 
υπουργό Υγείας, με πρωτοβουλία της αναπληρώτριας τομεάρχη Υγείας του κόμμα
τος, Δώρας Αυγέρη. Στην ερώτηση τονίζεται ότι «ωφελημένοι από την κατάσταση 
βγαίνουν οι εργολάβοι υπηρεσιών και τα ιδιωτικά συμφέροντα, που καιροφυλα- 
κτούν να αρπάξουν όλες τις υπηρεσίες από το αποκαμωμένο Θεαγένειο Αντικαρ- 
κινικό Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης». Παράλληλα προσθέτουν: «Ενδεικτικό είναι το 
γεγονός πως, ενώ το Παθολογοανατομικό Τμήμα του Θεαγενείου αδυνατεί να αντα- 
ποκριθεί ακόμα και στην έκδοση αποτελεσμάτων ιστολογικών εξετάσεων, η αρμό
δια 4η ΥΠΕ και το υπουργείο Υγείας προχωρούν στην απόσπαση ενός εκ των ενα- 
πομεινάντων παθολογοανατόμων σε άλλο νοσοκομείο της Θεσσαλονίκης. Ενώ την 
ίδια ώρα, ανατίθεται σε ιδιώτες η υπηρεσία των ιστολογικών εξετάσεων με αντίτι
μο δεκάδων χιλιάδων ευρώ! Δηλαδή, η κυβέρνηση εκχωρεί υπηρεσίες σε ιδιώτες, 
επικαλούμενη την υποστελέχωση που η ίδια προκαλεί στο ογκολογικό νοσοκομείο! 
Επιπλέον, πέραν των υποστηρικτικών υπηρεσιών του Θεαγενείου που έχουν εκχωρη
θεί σε εργολάβους (καθαριότητα, φύλαξη, σίτιση), σε χέρια εργολάβων περνούν πλέ
ον και άλλες υπηρεσίες (π.χ. τεχνική υπηρεσία, αρχείο, λογιστήριο, επιστασία, κ.λπ.)». 
Με την ερώτησή τους οι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ ζητούν τις απαντήσεις του αρμό
διου υπουργού για το αν υπάρχει χρονοδιάγραμμα μόνιμων προσλήψεων στο Θε- 
αγένειο Αντικαρκινικό Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης, πόσες μετακινήσεις εργαζομέ
νων από το Θεαγένειο και προς ποιες υπηρεσίες έχουν γίνει τον τελευταίο χρόνο, 
πότε θα ορισθεί η νέα διοίκηση του νοσοκομείου, καθώς επίσης για το αν θα επιμεί- 
νει το υπουργείο Υγείας στην εκχώρηση υπηρεσιών προς ιδιώτες και εργολάβους.

Ερώτηση 
Π.Σ. για τ
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